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Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 27. oktober 2020 
Sted: Skype 
Tid: 17.00-20.30 

Mødeleder/facilitator: Mette 
Thrane 

Referent: Tine Riemann 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Merete Jelsbak Langseth, Kristina Ørbæk Larsen, Lene Westergaard, Maiken Skovmøller Isberg, 
Marie-Louise Kildegaard Hansen, Finn Knudsen, 
Medarbejderrepræsentanter: Stefan Tausen (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm), Karen Krogshøj Larsen (Kongevejen) 
Ledelsen: Morten Winther Bothe, Tine Riemann, Bjørn Fouchard, Henriette Øland 
Elevrepræsentanter: Andreas Jokumsen, Villas Worm, Alberte Nejstgård, Magnus Jensen 
Afbud: Wibe Simonsen, Winnie Selvig 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes 
under punktet + organisering 
(sådan gør vi) 

Referat 

5  min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

At komme positivt til stede på mødet 
 
Ansvarlig: Morten 

 

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets ind-
hold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.00 1. Godkendelse af referat fra sidste 
møde (bilag 1) 

Ansvarlig: Mette Referatet blev godkendt. 
Høringssvar fra sidst er ikke sendt. 
Nyhedsbrev ikke udsendt endnu. 

17.10 2. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsorden godkendt. 

17.10 1. Nyt fra Elevrådet 
 

Velkommen til de nye elevrådsrepræsentan-
ter. De tre afd. fortæller om lokale forhold, 
der er vigtige for alle at vide.  
 
Ansvarlig: Elevrepræsentanter 

 Ravnsholt: 
- Havde drøftet at de gerne vil have en vikar tilknyttet en klasse 

ved fravær. 
- Elevrådet er ved at starte op. Gøre elevrådet mere synligt ved 

fx at være tilstede  
Engholm:  

- Der er et meget engageret elevråd i år 
- Flere ønsker til udendørsarealer – bordbænkesæt – optegning 

af ostebaner mm. 
Kongevejen: 

- Har arbejdet med mobning 
 
Corona udfordrer også elevrådsarbejdet, da vi helst ikke skal mødes så 
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mange klasser på tværs. Elevrådsmøder fungerer ikke virtuelt. 
17.20 2. Princip for vikardækning (bilag 2) Princip for vikardækning skal drøftes i elevrå-

det og til høring blandt personalet. Princippet 
skal være klar til godkendelse på SKB i decem-
ber.  
 
Ansvarlig: Mette 

Princippet for vikardækning drøftes i elevrådene og i medarbejdergrup-
pen Princippet skal i høring inden mødet i december. 
 
Henriette og Morten følger op på at sende det tilrettede princip til elev-
rådene. 
 
Det blev drøftet, at skolen så vidt muligt kører efter princippet allerede. 
Hvis der ikke ligger undervisningsmateriale fra læreren, så skal vikaren 
så vidt muligt se på Min Uddannelse eller tage generelt undervisnings-
materiale, der er tilgængeligt til vikarerne. Vikarerne har adgang til CFU, 
der giver mulighed for at vise undervisningsrelevante film. Hvis vika-
rerne viser andre typer film, vil ledelsen gerne høre om det. På hver af-
deling har vi vikardækkere, der er daglig kontakt til vikarerne og giver 
introduktion til forventningerne til undervisningen i vikartimerne.  
 
I drøftelsen af vikardækning vil SKB også gerne høre erfaringer og ople-
velser fra eleverne. Derfor er det også vigtigt at få drøftet vikardæknin-
gen i elevrådene.  
 

17.30 3. Hvordan vil SKB udmønte Alle-
røds børne- og ungepolitik? (bilag 
3 og 4) 

BSUs dialogmøde om børne- og ungepolitik-
ken blev udskudt til november pga. Covidsitu-
ationen. På SKB i maj blev det aftalt, at SKB vil 
arbejde med temaet ”Dannelse. På mødet i 
juni gennemgik vi tema 4 i børne- og ungepo-
litikken og kom tættere på, hvilke nedslag SKB 
vil lave i temaet dannelse.  
 
På SKB i oktober genoptager vi drøftelse af, 
hvordan SKB vil arbejde med dannelse. 
 
Ansvarlig: Mette og Morten 

Punktet udgår, da punktet ikke er forberedt til onlinemøde. Dette tages 
på december-mødet. 

18.30 Spisepause   
19.00 4. Status på Udviklingscenteret på 

Engholm og Ravnsholt 
 
Ansvarlig: Tine, Wibe og Morten 

Der er ansat 2 nye inkluderende dagbehandlingsmedarbejdere. Disse 
skal støtte op om de indsatser, der allerede er med speciale.  
 
Tine fortalte om Udviklingscenteret på Engholm:  
- Udviklingscenteret (UC) på Engholm har to koordinerende perso-

ner, en lærer og en pædagog. De kører dels faglige og trivselsmæs-
sige indsatser både med enkelte elever og i klasser, og de tilbyder 
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sparring til kolleger.  
- I UC skræddersyr vi hvert tilbud til den enkelte elev eller udfor-

dring, fx angst, trivsel m.m. Det er klassens lærere, der søger om 
hjælp o UC. 

- Der er også ordblindeindsatser i UC, fx på 6. årgang pt, hvor en 
gruppe elever hver morgen arbejdet med et ordblindeprogram, der 
hedder Doolexia.  

- Trivselsindsatser kan fx være i klassen eller elever, der får tid eller 
støtte i UC.  

- Især indskoling og mellemtrin bruger indsatser i UC, mens udskolin-
gen mere trækker på sparring.  

 
Morten fortalte om Udviklingscenteret på Ravnsholt:  
- Beskrivelsen af indsatser og personalebesætningen fra Engholm 

svarer nogenlunde til beskrivelsen på Ravnholt. 
 

19.20 5. Status på elevfravær Ansvarlig: Tine, Wibe, Bjørn og Morten 
 

Opgøres 2 gange pr. år til forvaltningen ift. at forebygge indsatser: 
- Der er pt. 5 med bekymrende fravær på Ravnsholt. 
- Der er pt. 1 med bekymrende fravær på Engholm. 
- Kongevejen opgøres anderledes, da man her netop arbejder bl.a. 

med skolevægring. 
 
Historisk set er der elever, hvor vi ikke lykkes – hvor fx kompetencecen-
tret/Kongevejsskolen eller andre indsatser kommer i spil. 

19.30 6. Orientering om timetal Ansvarlig: Morten SKB spurgte på sidste møde ind til antal timer, da der var undring over 
antallet af timer. 
 
Morten fortalte, at konfirmationsforberedelsen svarer til en undervis-
ningslektion pr. uge – og for de elever, der deltager, erstatter det kri-
stendomsundervisningen. Skolen tilbyder undervisning, hvis elever ikke 
går til konfirmationsforberedelse. Det er besluttet, at skolen fra næste 
skoleår vil i højere grad informere om, at skolen tilbyder undervisning til 
elever, der ikke skal konfirmeres.  
 
Morten fortalte desuden, at ledelsen har gennemgået timetallet. Ele-
verne får de timer, som de skal, men de får ikke tilstrækkelig pausetid, 
da noget af pausetiden er lagt efter fagtimer. Fra næste skoleår laver vi 
en anden skemamodel, hvor eleverne får al den pausetid, de skal have.  
 
Der blev spurgt til, om man som forælder kan få oversigt over fagdage 
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på Engholm. Her kan man kontakte de enkelte klassers lærere.  
 

19.40 7. Status på coronasituationen Tilbagemelding og status fra de tre matrikler. 
 
Ansvarlig: Tine, Wibe, Bjørn og Henriette 

Morten fortalte, at: 
 
- På Engholm har vi haft smitteopsporing på Engholm torsdag, fredag 

i sidste uge og mandag i denne uge. Der bliver givet fjernundervis-
ning til de hjemsendte elever.   

 
- Som skole følger vi kommunens retningslinjer, men så snart der er 

smitte, så træder smittesporingsenheden ind og vejleder famili-
erne. Vi har et par gange oplevet, at der er forskel på kommunens 
retningslinjer og smitteopsporingsenheden. De forskelle følger vi op 
på hver gang og får afklaret.  

 
- I Allerød indebærer vores retningslinjer, at vi ikke gør hverken mere 

eller mindre end, hvad myndighedernes anbefalinger og retnings-
linjer foreskriver.  

 
- I smitteopsporingen har vi både fokus på skole og fritidslivet.  
 
Det blev nævnt, at det som forælder har været oplevelsen, at smittetil-
fældene er blevet håndteret på en god måde, hvor man som forælder 
har fået god information.  
 
Det blev drøftet, at vi på skoleområdet kan afholde møder, der har et 
fagligt indhold – også selv om der er flere samlet end generelle retnings-
linjer foreskriver. På skolerne har vi løbende drøftelsen af, hvilke møder 
og aktiviteter, der skal afholdes, og hvilke vi udskyder.  
 
Det blev aftalt, at SKB og ledelse sender med en generel udmelding til 
elever og forældre om at overholde retningslinjer omkring fester mm. 
Det blev aftalt, at Mette modtager inden fredag input til formuleringer 
fra elevråd, forældre. 
 

19.55 8. Status på økonomi 
 

Ansvarlig: Morten og Henriette Morten fortalte, at skolen følger den plan for økonomien, som der er 
lagt. Den store joker er udgifter i forbindelse med corona, men vi for-
venter fortsat at få kompenseret alle vores udgifter.  
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Særligt kantinernes økonomi er udfordret af corona. Sidste år havde 
kantinerne en fin indtjening, som betød, at kantinerne selv dækkede 
lønudgifter i kantinen. Det bliver ikke muligt i år.   
 
Det blev fremhævet på mødet, at SKB bakker op om kantinen, og at SKB 
opfordrer forældre til at bruge kantinen. Kantinen bruger Aula til kom-
munikation. SKB bakker op om dette. 
 
Der eftersendes et bilag med økonomiske tal. 
 

20.05 9. Information om renovation og 
ombygning af Engholm og status 
på byggesager på Ravnsholt 
 

Ansvarlig: Morten Ravnsholt:  
- Hallen klar til at tages i brug igen i uge 49. 
- Bygning V har fået vand ind igen. Melding fra byggemøderne er de 

holder tidsplanen. Dette forventes færdigt i uge 47. 
- Der er tildelt 0.5 mio til at færdiggøre Ravnsholt SFO fra læringsmil-

jøpuljen. 
 
Engholm:  
- 20 mio. bevilliget til indvendige læringsmiljøer i budgetforliget. 
- Den udvendige del starter forventeligt i foråret.  
- I forhold til ombygningen indenfor kører der en plan ift. inddragelse 

af SKB, elever og medarbejdere. 
- Konsulent kører inddragelsesprocessen. Denne bliver meget kom-

primeret. 
- Der kommer en invitation til 2 workshops og en temadag. Denne 

inddragelsesproces er lige nu under udformning. 
 

20.15 10. Meddelelser fra ledelse, perso-
nale og forældre 

Ansvarlig: Mette Ledelse: 
- På fredag har Ravnsholt 40-års fødselsdag. I den anledning bliver 

der plantet et tre ved hver afdeling. Der kommer en hjemis-bil på 
besøg, og Allerød Nyt er inviteret. 
 

- Der er indskrivningsmøde for nye forældre den 3/11. Mødet bliver 
afholdt efter alle coronaretningslinjer. Der bliver lavet en video om 
skolen, som bliver vist på mødet, og som kan sendes ud til forældre 
bagefter. 

 
- Husk, at man kan fortsat købe juletræer på Kongevejen. 
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- Medarbejdere har fået mulighed for at bruge visir, og de bliver be-
stilt hjem til de medarbejdere, der ønsker det.  

 
- På Engholm søger vi en tysklærer, da vi har en tysklærer, der går på 

pension 1/11. 
 
Personale: 
- Ravnsholt: Vi har i dag fået en mail fra kommunaldirektøren, hvor 

han roser indsatsen. Det er dejligt. Personalet holder fanen højt, og 
vi har indtil videre klaret corona rigtig fint. Det er ledelsen meget 
enig i.  
 

- Engholm: Det er oplevelsen, at coronatilfældene er blevet håndte-
ret rigtig godt.  

 
Forældre: 
- En forælder har henvendt sig om, hvorvidt skolen oplever lugtgener 

fra asfaltværket. Mette svarer forælderen.   
20.25 11. Evt. Ansvarlig: Mette Forslag til hvordan SKB bliver mere synlig. Det blev foreslået, at det blev 

en enkelt, som samler input fra udvalgte klasser. Så der kommer et an-
sigt på. Det blev drøftet, hvordan dette skulle gøres praktisk. 
 

 
Temaer til SKB i december: 

 Godkendelse af Princip for vikardækning 
 Drøftelse af digital kommunikation 

 


